

**No. 2889. Multilateral**

CONVENTION FOR THE PROTECTION OF HUMAN RIGHTS AND FUNDAMENTAL FREEDOMS. ROME, 4 NOVEMBER 1950 [United Nations, Treaty Series, vol. 213, I-2889.]

DECLARATION

**United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland**

*Notification effected with the Secretary-General of the Council of Europe:  
19 November 2010*

*Registration with the Secretariat of the United Nations: Council of Europe, 1 March 2011*

**N° 2889. Multilatéral**

CONVENTION DE SAUVEGARDE DES DROITS DE L'HOMME ET DES LIBERTÉS FONDAMENTALES. ROME, 4 NOVEMBRE 1950 [Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 213, I-2889.]

DÉCLARATION

**Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord**

*Notification effectuée auprès du Secrétaire général du Conseil de l'Europe :  
19 novembre 2010*

*Enregistrement auprès du Secrétariat des Nations Unies : Conseil de l'Europe, 1<sup>er</sup> mars 2011*

UNITED KINGDOM DELEGATION  
TO THE COUNCIL OF EUROPE

Mr Thorbjørn Jagland  
Secretary General  
Council of Europe

19 November 2010

Sir,

I have the honour to refer to Article 56 (4) of the European Convention on Human Rights and the declaration contained in a letter dated 14 January 2006 from the United Kingdom Permanent Representative, concerning the extension, for the period of five years, of the competence of the European Court of Human Rights to receive application from individuals, non-governmental organisations or groups of individuals to various territories, for the international relations of which the United Kingdom is responsible.

I now have the honour to inform you that the Government of the United Kingdom and Northern Ireland hereby accepts the above competence of the Court on a permanent basis for the following territories:

1. Anguilla
2. Bermuda
3. Montserrat
4. St Helena, Ascension and Tristan da Cunha

I avail myself of this opportunity to renew to you the assurance of my highest consideration.

(signed) Eleanor Fuller  
Permanent Representative

LA DÉLÉGATION DU ROYAUME-UNI  
AUPRÈS DU CONSEIL DE L'EUROPE

M. Thorbjørn Jagland  
Secrétaire Général  
Conseil de l'Europe

Le 19 novembre 2010

Monsieur le Secrétaire Général,

J'ai l'honneur de me référer à l'article 56 (4) de la Convention européenne des Droits de l'Homme et à la déclaration consignée dans une lettre datée du 14 janvier 2006 du Représentant Permanent du Royaume-Uni concernant l'extension, pour une période de cinq années, de la compétence de la Cour européenne des Droits de l'Homme pour connaître de requêtes de personnes physiques, d'organisations non-gouvernementales ou de groupes de particuliers à divers territoires dont le Royaume-Uni assure les relations internationales.

J'ai l'honneur de vous informer que le Gouvernement du Royaume-Uni et d'Irlande du Nord accepte par la présente, à titre permanent, la compétence de la Cour sus-mentionnée en ce qui concerne les territoires suivants:

1. Anguilla,
2. Bermudes
3. Montserrat
4. Ste Hélène, Ascension et Tristan da Cunha.

Je saisis cette occasion pour vous renouveler, Monsieur le Secrétaire Général, l'expression de ma plus haute considération.

(signé) Eleanor Fuller  
Représentante Permanente